


南京交通职业技术学院隶属江苏省交通运输厅，创办于 1953 年，是新中国成

立后江苏首个交通学校，办学历史长，文化底蕴厚。67 年的深厚积淀和创

新探索，学校硕果累累：国家汽车维修工种技师、高级技师职业标准及鉴定题库

唯一开发单位，国内首个服务全国公路水运工程的基桩检测培训基地，交通运输

部支持的华东地区唯一的国家级现代物流实训基地，华东地区唯一的东风标志、

东风雪铁龙培训中心，华东地区唯一的长安福特培训中心，直接参与江苏高速公路、

跨江大桥、国省干线公路建设的唯一一所高职院，全省公路、汽车行业从业人员

职业培训、资格鉴定中心等。学校为江苏交通运输行业输送了 6 万多名高素质技

术技能人才，培养了 1000 余名交通土建类企业总工程师、总经理，60% 以上的

全省公路交通建设项目经理和技术骨干、60% 以上的全省交通运输系统财务干部、

60% 以上的全省汽车 4S 店高级管理人员均来自我校，为江苏打造交通建设品牌

工程、交通服务品牌项目提供了重要支撑，被誉为江苏交通运输人才成长的“黄

埔军校”。
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Established in 1953, Nanjing Vocational Institute of Transport Technology (referred to 
as NJITT), an affiliate to Jiangsu Provincial Department of Transportation, was the 

first transportation school after the founding of People’s Republic of China. NJITT has a 
long history and rich cultural heritage. With 67 years’ research and innovative exploration, 
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NJITT has gained great achievements. To name a few, the only develop unit of the state auto maintenance 
engineer, senior technician's professional standard and appraisal question bank; the first domestic test training 
base serving the national highway water transportation project; the only national modern logistics training 
base in eastern China supported by the ministry of transportation; east China only Dongfeng Peugeot, 
Dongfeng Citroen training center; the only Changan Ford training center in East China; the only vocational 
college directly involved in the Jiangsu expressway, cross river bridge, national and provincial trunk highway 
construction; vocational training and qualification center of the employees of the highway and automobile 
industry in Jiangsu province, etc. NJITT has delivered more than 60 thousand high-quality technical talents 
for Jiangsu transportation industry, containing 1000 chief engineers and general managers of transportation 
civil engineering enterprises. 60% project manager and technical backbone of provincial highway traffic 
construction, financial leaders of the provincial transportation system, senior manager of 4S auto shop of the 
whole province are graduated from NJITT. The college has contributed a lot to Jiangsu transport construction 
brand and transportation service brand, known as “Whampoa Military Academy" of Jiangsu transportation 
personnel training place.

学 学院设有汽车工程学院、路桥与港航工程学院、运输管理学院、电子信息工程学院、轨道

交通学院、建筑工程学院、人文艺术系、继续教育学院和基础教学单位，设置专业 35 个。

2005 年学校以优秀等次通过教育部高职高专院校人才培养工作水平评估，2008 年被确定为江苏

省示范性高职院校，2010 年牵头组建江苏交通运输职业教育集团，2012 年成为国家教育体制改革

试点院校、江苏省高等教育综合改革试点院校。近年来，学校先后荣获省政府高技能人才摇篮奖、

省教学工作先进高校、省高校毕业生就业工作先进集体、省文明单位（校园）、省高校思想政治教

育工作先进集体等荣誉称号，连续三年入选“全国高等职业院校服务贡献 50 强、国际影响力 50 强”。

学校办学主要核心指标和综合实力位居全省高职院校第一方阵。
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NJITT is made up of school of automotive engineering, school of road bridge & harbor engineering, 
school of transportation & management, school of electronic information engineering, school of 

rail transit engineering school of architectural engineering, department of arts & humanities, school of 
continuing education and basic teaching units. NJITT sets up 35 professional majors. In 2005 NJITT passed 
the education of ministry evaluation of higher vocational college with excellent results. In 2008 NJITT  
became a demonstrative vocational college of Jiangsu Province. In 2010 the college took the leading role to 
build up the Jiangsu transportation vocational education group. In 2012 the college was honored to be the 
experimental institution of national education system reform and comprehensive reform of provincial higher 
education. Recent years NJITT was honored provincial government cradle award for high skilled personnel, 
provincial excellent teaching college, excellent group of provincial college graduates employment, provincial 
civilized unit(campus), excellent group of ideological and political education of provincial college and etc,. 
NJITT was elected as one of “Top 50 Service Contributions and Top 50 International Influence of Higher 
Vocational College in China”for three years. The main core index and comprehensive strength of the college 
takes the leading role of the higher vocational college in Jiangsu province.
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学院秉承“立足交通、以人为本、开放办学”的办学理念和“立足交通，建设特色鲜明、国

内一流的交通运输类高职院”的办学目标，形成了“依托交通、服务交通”的办学特色。

学院全面实行“校企合作、工学结合”的人才培养模式，建有 200 多个校外实训基地，在联

合办学、订单培养、学生顶岗实习、综合实践、技术推广与应用、员工培训、毕业生就业

等方面和企业展开全面合作。

NJITT sticks to the educational concepts of based on transportation, centered on people, and open to 
the public, carries on the target of based on transportation and turning itself into a top-class domestic 

vocational institute in transportation with distinct features, thus has been featured by focusing on the 
industry chain of transportation and provide service to transport industry.

NJITT carries out “school-enterprise cooperation” and work-study combination talent training mode. 
NJITT has established 200 off campus training bases to provide training programs in joint education, 

order –training, internship, comprehensive practice, technology promotion and application, staff training, 
employment of graduates and so on.

人才培养目标与特色
Talent Training Objectives and Characteristics

NANJING VOCATIONAL INSTITUTE OF 
TRANSPORT TECHNOLOGY



学院专业设置
Academic Programs

Customs and Foreign Trade Service 关务与外贸服务
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招生专业 Adimission Profession

专业：关务与外贸服务
主干课程：国际货运代理理论与实务、国际贸易实务、国际货物运输与组织、报

关实务、进出口商品检验检疫实务、外贸单证实务。

就业前景：报关员、国际货代员、单证员、跟单员等。

Customs and Foreign Trade Service
Core Curriculum:international freight forwarding theory and practice, international trade 
practice, international freight transportation and organization, customs declaration practice, 
import and export commodities inspection and quarantine practice, foreign trade documents 
practice 

Employment Direction: Customs Specialist, international freight forwarder, documentation clerk, 
merchandiser etc
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专业：计算机网络技术
主干课程：信息安全技术、网络安全设备配置、逆向破解技术、WIFI 与数据存储

技术信息安全、网络互联技术、局域网管理、虚拟化与云计算、Linux 操作系统管

理、Java 信息安全技术、高级路由交换、网络工程与布线技术、动态网页设计等。

就业前景：网络系统设计、施工与运行维护，网络管理与网络安全防范、IT 服务

支持等。

Computer Network Technology
Core Curriculum:Information security technology, Network security equipment configuration, 
Reverse cracking technology, WiFi and data storage technology, Information security, Network 
interconnection technology, LAN management, Virtualization and cloud computing, Linux 
operating system management, Java information security technology, Advanced routing 
technology, Network engineering and wiring technology, dynamic web design, etc.

Employment Direction: Network system design, Construction and operation maintenance, 
Network management and network security, IT service support, etc.
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学院占地 1000 亩，校园

环境优美，文体活动场

地优良。图书馆各类图书 67

万多册，学院固定资产总值

近 13 亿元。

校园设施

文化校园

The campus of NJITT covers 
an area of 1000 Chinese 

acres. The library has a vast 
capacity with 670000 copies. 
The campus is well equipped 
with many kinds of facilities 
and they are worth more than 
13 billion Yuan.

Campus Facilities

Corlorful Campus Life
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学院充分利用品牌和专业优势，扩大国际教育合作与交流，成为全球教育联盟 GEC 成员单位，

服务中江国际，江苏省交工集团等龙头企业“走出去”开展境外技术服务和培训。在老挝、印

尼等东南亚国家、俄罗斯、哈萨克斯坦等中亚国家以及莱索托、尼日利亚等非洲国家招收留学生，

和英国考文垂大学开展 1+1+1 专升本升硕项目合作，和马来西亚马拉工业大学开展学生研修交流，

提升学院国际化办学水平，服务国家“一带一路”倡议。

NJITT makes full use of brand and professional advantages to expand international education cooperation 
and exchanges. NJITT has become one of the Global Education Alliance GEC members and has carried 

out technical service and training with China Jiangsu International Economic-Technical Cooperation and 
Jiangsu Provincial Transportation Engineering group. NJITT has started to recruit international students in 
Laos, Indonesia and other Southeast Asian countries, Russia, Kazakhstan and other Central Asian countries, 
as well as Lesotho, Nigeria and other African countries. NJITT has cooperated with Coventry University in 
the UK to carry out top-up program, and student research and exchange program with Malaysia UiTM to 
enhance international education and provide service The Belt and Road initiative.
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费用及支出
Fees and Expenditure

学费与住宿费：

Tuition Fee

Accommodation Fee   
其他费用：
书本费：1000 元 / 年

居留许可费：400 元 / 年
保险费：800 元 / 年
体检费：约 550 元 / 人

Other Expenses
Book Fee: 1000 Yuan/year
Resident Permit Fee: 400 Yuan/year
Insurance Fee: 800 Yuan/year
Physical Check: about 550 Yuan/person

* 具体费用照实收取 fees will be charged according to the facts 

新生奖学金 Freshman Scholarship
一等奖减免全额学费
二等奖减免半额学费
三等奖减免住宿费

              奖学金等级按照入学申请材料评定，其他类奖学金见《南京交通职业技术学院留学生

              奖学金评定办法》

First-class scholarship covers full tuition fees.
Second-class scholarship covers half tuition fees.
Third-class scholarship covers accommodation fees.
The scholarship is assessed according to the application materials, other types of 
scholarships refer to the International Student Award Policy of NJITT.
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1. 专科学历生 : 学费 5400 元 / 年，住宿费 1500 元 / 年。

2. 汉语语言生：学费 6000 元 / 年，住宿费 1500 元 / 年

。

1.Three-year diploma program student :5400 Yuan/year 
2.One-year Chinese language student:6000 Yuan/year 

1500 Yuan/year



生活情况 Living condition information 

录取条件 Admission  Requirements

11

NANJING VOCATIONAL INSTITUTE OF 
TRANSPORT TECHNOLOGY




